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Mini var invitert til Haram for 
å snakke om kor viktig det er å 
vere gode i lag. Haram kom-
mune har mange kvalitetar og 
har mykje kompetanse. Spørs-
målet er korleis ein skal finne 
felles mål og måtar å arbeide på 
for å nå måla. 
Mini Jacobsen samanlikna 
kommunen og næringslivet 
med eit fotballag. Vi må ønske 
at andre skal vere god. Alle må 
vere medansvarleg på det ein 
skal prestere. Min påstand er at 
Rosenborg vart så god på grunn 
av Nils Arne Eggen. Han skap-
te entusiasme i laget - kvar dag, 
og fekk oss til å prestere. 
Han var Noregs beste trenar - 
utan tvil, sa Mini Jacobsen. 
Sjølv om han hadde eit gnist-
rande temperament var det ik-
kje lov å vere sint meir enn 
nokre sekund i gongen. 
Det nyttar ikkje at nokre få spe-
larar er god, det gjer ikkje laget 
godt. Alle må bruke egoet sitt 
til fellesskapet beste. Ein viktig 
føresetnad for suksess er å gi 
andre suksess, understreka han. 
Jakobsen peika også på kor 
viktig det er for ei verksemd 
korleis ein møter publikum og 
kundane. Han tok spesielt fram 
dei som jobba i sentralbordet 
og elles dei første som møter 
kundane. Det er heilt avgjeran-
de for bedrifta at kundane får 
eit positivt inntrykk. For å få 
gode medarbeidarar er det vik-
tig at dei får positive tilbake-
melding. Alle set pris på ros og 
det medverkar til at ein føler 
seg verdsett og skaper entusias-
me. Alle på «laget» er like vik-
tig, slo Mini fast. 
På spørsmål frå salen om kvifor 

det stor aktivitet mot fjerne mar-
ked som Polen og ikkje minst 
Kina og Korea. Arne brukte my-
kje tid på å fortelje om arbeidet 
med å utvikle sikrare dekkopera-
sjonar på riggar og ankerhandte-
ringsbåtar (Safe deck opera-
tions). Det har skjedd ein stor 
utvikling med tanke på vinsjane 
og den kapasiteten desse har i 
dag samanlikna med tidlegare. 
Han viste mellom anna ein ani-
masjon der vi fekk sjå korleis 
kraner i dag gjer den jobben som 
mannskap på dekk tidlegare måt-
te gjere. Slike kraner vert no 
monterte m.a. på båtar som vert 
utstyrte på Søviknes. 
ML 

Møte 26.04.2006 
Rotarymøte 25.04.2006 
Mini Jakobsen: 
Jobb mot same mål
”Eg kan mykje om fotball, men 
lite om Haram kommune. Kvifor 
skal eg kome her og snakke om 
Haram? Fordi same regelen gjeld 
i næringslivet som i idrett. Skal 
ein skape entusiasme i laget må 
alle yte og gjere det dei er best 
til,” sa Mini Jacobsen. 
Mini Jacobsen var som eit fyr-
verkeri under Vårseminaret i 
Brattvåg. Han liten av vekst, men 
han brukte store ord og mange 
historier som krydra bodskapen. 

Møte 04.04.2006 
Konsert i ID-huset 
I staden for det oppsette pro-
grammet, vart kveldens møte 
flytta til Ingebrigt Davik-huset 
der det var storfint besøk frå 
Danmark, sjølvaste souldron-
ninga Hanne Boel. Mange av 
klubbens medlemmer hadde fått 
seg billettar til denne konserten 
og ingen som var til stades angra 
på den investeringa. Saman med 
dei flinke medmusikantane sjar-
merte ho alle med sin flotte 
stemme og svingande melodiar. 
Ingebrigt Davik-huset synte seg 
å passe perfekt til dette akustiske 
formatet og det virka som om 
artistane på scena også storkosa 
seg. Ein flott konsert – vi ser 
fram til nye storbesøk i Ingebrigt 
Davik-huset! 

ML 

Møte 18.04.2006
Åremål: Hallvard U / Bjørn J. 
Kveldens hovudpost: Nytt frå 
mitt yrke v/Arne Tande 
Arne sit sjølv i leiinga i bedrifta 
og kunne fortelje oss om ei be-
drift i stor utvikling og relativt 
fulle ordrebøker. Bedrifta har 
stadig eit nært samarbeid med I.
P. Huse på Harøya, men elles er  
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03.04. – Påske/møtefri

10.04 – Fritt møte
Tove ønska alle vel møtt.
Fødselsdager sidan sist: Halvard 
Ulstein og Bjørn Johnsen 
– Vi gratulerer.
Arne Vågnes er tilbake etter eit års 
permisjon.
President Tove orienterte frå 
Guvenørens månedsbrev.
Ho las og opp skriv frå Frivilleg-
hetssentralen i Haram som skal
åpne 12.04.07.
3- minutt ved Rune Fjørtoft.
Han refererte frå eit tankespel som 
er kalla  ”Den globale landsbyen”
Mange av talla han presenterte var 
både tankevekkande og urovek-
kande. Han fortalde kort om ulike 
representasjoner gjenspeila i tall i 
ein landsby på hundre innbyggere.

Lidvar Sunde orienterte frå Pets 
seminar i Kristiansund. Medlem-
sutvikling var nok ein gong i fokus. 
Kvinne andelen skal opp i forhold 
til talet på medlemer. 
All informasjonen er kanalisert på 
internettet på Rotary sine sider. Han 
viste til sider ein kan nytte seg av 
enten gjennom klubb eller distrikt.
Guvenørbesøk i Brattvåg Rotary 
vert i slutten av oktober -07. 

Rolv Rørhus las opp nokre ord til 
ettertanke slik at vi nok ein porsjon 
til tankevekking denne kvelden. 
Dette stod i stil med 3-minutt som 
Rune Fjørtoft presenterte.     Thor G
 
17.04. – Rotarymøte
Visepresident Lidvar Sunde ønska 
vel møtt.
Neste møte vert dugnad ved kyrkja 
og parken 24.04.07 kl 19.00
Hovudpost: Yrkesforedrag ved 
Johnny Helland.
Han vart fødd 1953 og vaks opp på 

Hellandshamn saman med 7 søsken.
Faren dreiv handel og Johnny kom 
tidleg inn i dette arbeidet. Men han 
var fast bestemt på at han skulle 
utdanne seg i ei anna retning. 
Skulegang i Molde,  militærteneste 
og arbeid på cruiseskip utvida hori-
sonten hans.
Han gifta seg i-74 og busette seg i 
Brattvåg området. Han arbeidde i
skuleverket og i rekneskapskontor.
Faren døde i-79 og Johnny måtte ta 
over drosje og butikk på Helland.
På 80-talet vart han innlemma i 
kjede for butikker. Den første kjeda 
var Nærmat. Han var med i leiinga 
av denne i tillegg til å ta over butik-
kane til K.O. Alvestad i Brattvåg, 
B. Bruteig på Vatne og butikken på  
Grytastranda.
Nye kjeder vart introduserte med 
Matkrokbutikker som seinare vart
kalla Mathuset.
I 1989 flytta han butikken i Bratt-
våg til Tennø og Skaar i sentrum av 
Brattvåg. Dette vart starten på Bratt-
vågsenteret. Vidare har det gått slag 
i slag med Berg/Jakobsen og Hagen 
inne i bildet med  Sparmat og RIMI.
I -04 gjekk han over til Bunnpris 
som vi kjenner i dag. Sidan han fly-
tta inn  og starta opp Brattvåg-sen-
teret har han vore sentral i vidare-
utviklinga av denne.
Det er tydeleg at Johnny er ein 
mann med vyer og tanker for fram-
tida.
Sentrumsutbygginga i Brattvåg står 
hjerte hans nær. Lanserte her tanker 
om samanbygging av Brattvåg-
senteret og senteret i Storgata. 
Debatten gjekk livleg i etterkant av 
foredraget til Johnny. Sentrale tema 
som kom opp var Vinmonopol, 
parkering og handelslekasje,
Takker Johnny for eit engasjerande 
foredrag.      Thor G 

 

Rotarymøte 24.04.
Hovudpost: Dugnad ved kyrkja og i 
parken.
Samarbeidet mellom Bratt-
våg hagelag, Brattvåg rotary og 
kyrkjelyden ved Brattvåg kyrkje 
vert ført vidare og arbeidslystne 
rotary medlemer stiller opp til den 
årlege dugnaden.
Arbeidet med å gjere området så 
fint som mulig vert utført med stor 
arbeidslyst.
Praten går også livleg rundt på 
området. Eit sikkert tegn på at alle 
trivest med oppgåvene denne dagen 
også.        Thor G  
 
Rotarymøte 08.05
Tove ønska alle vel møtt
Fødselsdager: Sindre Vik og Arne 
Vågnes
Presidenten orienterte frå 
Guvenørens månedsbrev om lokale 
prosjekt i Møre og Romsdal. 
Rapportering frå klubbane i 
nærleiken.
Hovudpost: 
NAV ved Lise Klokkeide
Ho arbeider som prosjektleiar ved 
kontoret i Haram.
NAV står for Ny Arbeids og 
Velferdsordning. Denne er lovfesta 
i 2006.
Ein starta med 25 pilot kommuner i 
2006 og skal innføre ordninga i 121 
kommuner til i 2007. I løpet av 
2009 skal denne ordninga vere på 
plass i alle kommuner i Noreg.
Trygdekontor, Arbeidsmarkeds-
etaten og deler av sosialtenesten 
i kommuna vert slått saman til 
eit kontor. På landsbasis vil dette 
kontoret stå ansvarleg for omlag
1/3 av statsbudsjettet. 
Det vert eit kontor med ein leiar 
som skal raportere til rådmann i 
kommuna og fylkesdirektøren i 
NAV. Det vil seie to linjer med 
rapportering. Utfordring?



Målsetting: Fleire i arbeid.  Mindre 
på stønader.
Velfungerande arbeidsmaked
Rett stønad til rett tid
God service tilpassa brukarane sine 
behov. 
Heilheitleg og effektiv arbeids og 
velferdstilbod
Ein ønsker eit bedre heilheitleg og 
meir aktiv tilnærming til brukarane.
Framdriftsplan: Medio mai vert ny 
leiar på plass. Juni skal leigeavtale
for kontoret vere på plass. Ein 
fase med kompetanseutvikling og 
klargjering av kontoret til åpning i 
des. 07.
Det vert nye arbeidsmåter med meir 
team arbeid og arbeid i grupper.
Det er planlagt ei sentralisering 
av tenester for forvaltning og 
pensjoner.

Njål Remmereit  orienterte 
om vedlikehald på brygga på 
Brattholmen.
Eit hjertesukk om ansvar og 
arbeidsfordeling frå hans side. 
Før vi forlot møtet var dugnaden 
arrangert og utført same kvelden. 
God dugnadsånd frå rotayanarar 
med Knut, Thorleif og Paul Arne i 
spissen.        Thor G 
  
Rotarymøte 15.05
President Tove ønska alle vel møtt.
Fritt møte
Fødselsdager: Anders Lausund og 
Sigurd Landsverk

3- min ved Jostein Skjelten:
Han har filosofert over ein del 
observasjoner i forhold til våren og
fuglelivet denne tida. Småfuglane 
bygg reir og flytter inn på dei mest
utrulege plasser. Ikkje alle er 
like tenelege for oss menneske 
og det vert spørsmål om å rive 
ned. Ikkje lenge etter nedriving 
er fuglane på plass igjen og bygg 
vidare. Toleransen for inngripen 
av menneske er tydlegvis stor. Han 
har gjort seg nokre betraktninger og 
samenlikninger mellom menneske
og observasjonane han har sett hos 
fuglane. Kanskje vi har noko å lære
av fuglelivet også.
Resten av møtet var fritt møte og 
praten gjekk livleg rundt borda.
Thor G   

Rotarymøte 22.05.
Fritt møte
Tove ønska vel møtt.
Klubbsaker:
Paul Arne Dalhaug orienterte om 
forslag til endringar i Lovrådet.
Forslag om 4-6 møtefrie veker i 
året. Dette vart stemt ned.
Reduksjon i frammøte prosenten frå 
60 til 50. Dette vart vedtatt.
Assisterande guvenør vert fritatt frå 
30 % frammøte i eigen klubb.
Påtroppande president vert 
rapportert inn 1 ½ år før tiltredelse.
Månadleg innbetaling for nye 
medlemer mot tidlegare halvårleg.

Brattholmen:
Resten av kvelden gjekk medttil 
diskusjoner om dugnad på 
Brattholmen.
Idedugnad om kva gjeremål ein bør 
prioritere. Reparasjon av gapa-
huk, rydding av nedfallaavttrevirke, 
rydding i bukta, sti påssørsidaaav 
bukta, landfast mot sør,oppslagaav 
ordensregler og sjå over eksi-
sterande planer for arbeidsoppgåver. 
Dugnader bør få eit bedre sosialt 
preg for å bedre frammøte. Innvitere 
andre  grupper til å ta del. Engasjere 
samfunnskomiteen og nemdaffor 
Brattholmen til å planlegge 
framdrifta.
Thorleif Marken orienterte om 
besøk i Ørskog Rotaryklubb saman 
med Rolv Rørhus. Dei besøkte 
klubben i samband med utgiving 
av boka Ørskog Sparebank 150 år.          
Thor G  

Rotarymøte 29.05.
Tur til Røde Kors hytta 
Fødselsdager: Rolv Rørhus 70 år i 
dag. Vi gratulerer.
Turen gjekk til hytta til Røde Kors 
ved Gjersetvatnet. Strålande vær og 
godt humør på dei frammøtte gjorde 
turen minnerik.
Etter ei runde med inspeksjoner på 
hytta inklusiv ein rast i hytta vart 
det retur til sivilisasjonen igjen. 
Konklusjonen frå turen var at det 
fortsatt vert mange dugnadstimer 
før hytta står ferdig.     Thor G  



05.06. - Dugnad Brattholmen
Planlagt dugnad med godt 
frammøte. Endre stilte med båt. 
2 gutter hjalp oss med å fjerne 
taket fra gapahuken og rydding 
på holmen. Det ble lagt nytt 
bølgeblikktak på gapahuken og 
ryddet rundt Maggevågen.
Godt vær og fin stemning og godt 
fornøyd med det som ble gjort.
HG
 
12.06. - Energikrise/fremtidig 
krise?
President Tove ønsket velkommen 
og kommenterte turen til 
Gjersethytta og dugnaden på 
Brattholmen. Begge trivelige med 
godt frammøte.
Det har kommet utmeldelse fra 
Rune Rødset som dessverre ikke 
finner tid til å prioritere Rotary i en 
travel hverdag.
Dagens hovedpost stod daglig leder 
i Nordvestkraft, Leif Rune Vinje for. 
Han gav en rask presentasjon av 
seg selv og en mer omfattende 
orientering om Nordvestkraft og av 
hvorfor vi hadde strømkrise i 2006  
i Midt-Norge. Han gav også en 
forklaring på hvorfor strømprisene 
kunne variere selv om vi hadde 
regnvær hele sommeren.
Nordvestkraft er resultat av en 
sammenslåring av 5 energiselskap. 
Har ansatt en daglig leder, en 
markedssjef og 13 pers. i kunde-
service. Nordvestnett er endel 
av Nordvestkraft. Selskapet 
samarbeider med 18 andre 
omsetningsselskap i Markedskraft 

om analyse, rådgivning, innkjøp 
og forvaltning av strøm. Etter 
omlegging i 1992 ble Nordvestkraft 
en del av det europeiske kraft-
marked.
I 2005 brukte Norge 125 TWh 
mens vi produserte 147 TWh, alt 
vesentlig vannkraft. Men p.g.a. 
nedbørvariasjon må det i perioder 
importeres dyr gass/kullkraft som 
er pålagt CO2 avgift. Kapasiteten 
på overføringsnettet er også med 
på å gi differensierte priser i Norge. 
Selskapene kan via Nordpool 
bestille den mengde kraft de mener 
de trenger i en viss periode - fast - 
eller de bestiller pr dag - spot. Dette 
medfører endel spekulasjon der 
noen taper og noen vinner.
Våren 2006 ble det varslet 
strømkrise i Midt-Norge. Pris på 
CO2-kvoter steg og nedbøren 
uteble. Gasskraft/vindkraft ble 
diskutert - og utbygging av 
linjenettet for overføring ble 
vurdert. Industrien ble forespeilt 

redusert tilførsel av kraft og 
nedsatt produksjon. Men nedbøren 
kom og høsten ble mildere enn 
ventet så krisen ble avverget - 
men kraftleverandøren må være 
forberedt til neste gang. Opprusting 
av nett/gamle kraftverk - vindkraft - 
gasskraft er alternative utbedringer.
Et interessant tema som alle er 
opptatt av. Rolf H. kommenterte 
foredraget med at det er lite vi 
som privatpersoner kan gjøre for å 
redusere faren for strømkrise. HG
 
19.06. - “Fisketur”
Etter nøye overveielse ble det 
besluttet å utsette fisketuren da 
nordavinden var vel kraftig.
Så fisketuren ble erstattet med 
et hyggelig møte på klubbhuset 
til Småbåtforeningen uten annet 
program enn hyggelig samvær med 
følge.
Det ble servert gløgg som måtte 
drikkes på “utpust” - og reker med 
alt nødvendig tilbehør. Til slutt 



tryllet Rolf D fram cognac og likør. 
En trivelig kveld - ifølge en av 
deltagerne “det artigste Rotarymøtet 
hun hadde vært med på”.        HG
 
26.06. - Presidentskifte
Presient Tove ønsket alle 
velkommen.
Klubbsaker: LIdvar hadde fylt år.
Avtroppende Tove gjorde et 
sammendrag av hendelsene i sitt år. 
Det hadde vært spennende og 

lærerikt. Alle 
målsettingene 
var ikke nådd 
- men det gode 
samholdt og kameratskapet har 
klubben. Hun takket medlemmene 
for engasjement og ga blomst til 
Kam.Kom. ved Rolf D. Sekretær 
Paul Arne fikk blomst for hjelp 
med å huske, Njål for arbeidet 
på Brattholmen og Bjørn S. for 
innsatsen som klubbmester. Rolf H. 
og Øyvind for 100% frammøte.
Toves siste oppgave som president 
før skiftet var å utnevne en ny 
Paul Harris i klubben. Vedk. kom 
til Brattvåg i 1955 og var med på 
utformingen av Brattvåg og Haram 
fra første dag. Han var med å starte 
Brattvåg Rotary i 1966 - president 
1970-71 og har ellers hatt de fleste 
verv i klubben. Hans store interesse 
er fuglehunder og rypejakt, men har 

også ved flere anledninger gledet 
oss med god litteratur. Han har 
mening om mye og deltar aktivt i 
klubbarbeidet som arkivar. Dette er 
Johan Mork - litt overrasket over 
utnevnelsen - men ikke mindre glad.
Så foretok Tove den høytidelige 
overrekkelsen av kjede - klubbe og 
Tron til Lidvar og ønsket han lykke 
til i sitt år.
Lidvar takket for tilliten og 
overrakte blomster og “past”-
knappen til Tove og takket for den 
jobben som hun hadde utført så 
godt. Han tok så for seg noe av det 
som skal skje framover og spesielt 
den nye organisasjonsplanen i 
klubben. Også info fra R.I. om 

hvilke planer og krav de har 
framover.
Så ble det mat, men først sang vi 
med Øyvind ved pianoet. Det ble 
servert “Klippfisk Kardinal” med 
mandelpoteter fra Oppdal. Det var 
Rolf H. som hadde tilberedt maten 
som smakte utmerket.
På slutten av måltidet fortalte Rolv 
R. litt fra en tur til Irland og en 
forunderlig hendelse om sangbøker 
- noe han vil komme tilbake til 
senere.
I år ble det servert kaker til kaffen 
- noe vi alle gledet oss over. Etter en 
god stund med prat kunne president 
Lidvar heve møtet og uten å be 
noen gå takket han for frammøtet og 
ønsket alle vel hjem.            HG

3.7. - Komitearbeid
President Lidvar ønsket 
velkommen til sitt første 
møte.
Ingen gjester 
- Jan Huse 
hadde hatt 
fødselsdag.
Intet nytt 
fra sentralt 
hold. 
Dagens 
program var 
komite-

arbeid under ledelse av komite-
lederne. Det gamle og det nye 
styret hadde styremøte der de gikk 
gjennom det gamle og nye årets 
program - noe president Lidvar 
orienterte klubben om.
Til avslutning ønsket Lidvar god 
sommer til de det gjaldt.    HG
 
10.07. - Dugnad Brattholmen
En liten, men meget aktiv gruppe 
møtte til dugnad. Njål hentet oss på 
Slakterikaia. Vi fikk ryddet og 
brendt en god del rusk, så myggen 
holdt seg på avstand. Vi foretok 
også en rask synfaring og planla hva 
som bør gjøres på neste dugnad. HG
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